
Sziasztok 😊 

 

A mai órán 2 feladatotok lesz.  Segítség lehet ismét a következő szöveg:  

3 fajta mondattal foglalkoztunk eddig: Állító (+), Tagadó (-) és Kérdő (?) 

Az állító mondatok szerkezete a következő : Alany(Én, te, ő, mi, ti, ők) + ige+ a 

momdat maradék része.  

Pl. I go to school. – Én iskolába járok.  

He plays chess. – Ő sakkozik.  

TAGADÓ(-) mondatban először az ALANY jön, majd a SEGÉDIGE- negatív 

alakban (don’t / doesn’t) aztán az IGE – ami alap helyzetben van (HE/SHE/IT 

ragok nélkül) végül pedig a mondat MARADÉK része.  

Pl. I don’t go to school. – Én nem járok iskolába. 

He doesn’t play chess. – Ő nem sakkozik.  

KÉRDŐ (?) mondatban először van a segédige – pozitív alakban (Do, Does) ezt 

követi az ALANY, utána jön az IGE - alap helyzetben, majd a mondat 

MARADÉK része.   

Pl. Do I go to school? – Én járok iskolába? 

Does he play chess? – Ő sakkozik?  

 

Következő dolog amire oda kell figyelnünk, hogy a Do/Don’t és a Does/Doesn’t 

mikhez tartoznak.  

Tagadó (-) mondatnál don’t és doesn’t segédigéket használunk.  

don’t-hoz tartoznak az : I, You, We, They – kezdetű mondatok, továbbá azok, 

amelyek 2 vagy több névvel kezdődenek. 

doesn’t-höz taroznak a: He, She, It- kezdetű mondatok továbbá azok, ahol 1  

névvel kezdődik a mondat. Az állatokat az IT-hez soroljuk. Pl. The cat/A cat 

 

 



1. Feladat Tegyétek helyes sorrendbe a szavakat, hogy mondatot 

alkossanak.  

a) Do/you/music/like/? 

b) I/in school/Do/study: 

c) Does/play/he/chess? 

d) she/Does/like/ art? 

e) Do/watch/they/movies? 

Pl. a) megoldása: Do you like music?  

2. Feladat Írjátok át a fenti mondatokat tagadóvá. Figyeljetek oda a c) és 

d) mondatoknál. A don’t helyett doesn’t less a 2. helyen a mondatban.  

Pl. You don’t like music.  

 

 

 

 

A válaszokat a timeanzsszombathyho@gmail.com – email címemre küldjétek el. 

Ha lenne valami kérdésetek azt szintén erre az email címemre megírhatjátok.  
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